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„Ten novej xichtbuk je ne-
skutečně zasekanej :(:( zpátky 
starej dobrej funkční :(:(,“ po-
dělila se se svými dojmy s 
ostatními uživatelka Žáňa Apy 
Rogalistká ve skupině „Z5 

Starý Facebook !!! HNED !!“.  
Stovky podobných příspěvků 

přidávají stejně nespokojení 
uživatelé do patřičných sekcí 
na mládeží oblíbeném komu-
n i tn ím  s erv eru  Face-
book.com, který za svou éru 
již několikrát změnil svůj 
vzhled. Tentokrát jen nepatr-
ně, avšak zásadně. Na hlavní 

straně přibyly filtry Kanál  ak-

tvůrce vedlo. „Kvůli tomu, že 
se neobnovoval MySpace, 
ztratil mnoho svých fanouš-
ků,“ myslí si Viktor Dupač ze 
sexty. 

KAREL KREML 

tuálních zpráv a Novinky, jež 
třídí nepřečtené informace. 
Server načte pouze poslední 
přečtené příspěvky a nabídne 
přečtení ostatních. Někteří se 
pokoušejí zjistit, co k tomu 

Nespokojenost: Facebook opět měnil podobu 
Uživatelé se bouří, denně vznikají desítky protestujících skupin 

JEDNA ZMĚNA, mnoho nespokojených uživatelů. To je Facebook.  drink/kk 

16 

Původní nátěr na vratech ve 
dvoře školy už nebyl estetic-
ký. Nahradila ho červeno 
béžová barva. Práce se ujal 
František Hejhal. „Profesor 
Smrčina udělal šablonu a já 

podle ní natíral. Až v průběhu 
práce mi tvary začaly připomí-
nat bojovou techniku,“ vyprá-
věl školník. Jedna vrata hostila 
zasažený křižník, druhé bojo-
vou stíhačku.  

„Když jsem byl na vojně, 
chtěl sem se stát letcem. 
Nakonec ze mě byl chemik,“ 
svěřil se Drinku pan školník. 

KAREL KREML 

Chtěl jsem být letec, říká František Hejhal 
Nevinné obrázky na vratech ve dvoře školy prozradily, o čem snil pan školník 

 

  

UMĚNÍ. Zasažený křižník (vlevo) a bojová stíhačka (vpravo).  3x drink/kk 
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ÚSMĚV Když jsem přemýšlel, kterou 
fotku tentokrát použijeme jako 

titulní, byl jsem v depresi. Žádná událost, žádná 
akce, která by za to stála. A když se do mého ob-
jektivu culil profesor Petr Barda v Písku při příleži-
tosti konání burzy škol, nebylo jiné volby. Tomu 

prostě říkám fotka za všechny prachy.  
Teď odjinud. Nutno podotknout, že termíny by se 

měly dodržovat. A proto se za celou redakci 
omlouvám, že jsme vám Drink nenaservírovali 
včas. Avšak nechali jsme ho ještě uležet, a tak 
bude ještě lepší, než by byl předtím. Hezké čtení! 

KAREL KREML 

šéfredaktor 
KAREL KREML (SEX) 
zástupce šéfredaktora 
KAREL KOTRBA (3.A) 
redaktoři 
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toto číslo vyšlo: listopad 2009 
nejbližší uzávěrka: 1. prosince 2009 
náklad: 60 výtisků 
tisk: Gymnázium Milevsko 
tisková forma: černobíle 
prodejní cena: 5 Kč,- 
kontakt: drink@gym.milevsko.cz 
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Archiv čísel na webu školy, záložka 
„Různé“.  Vychází 2x za 3 měsíce. 
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PŘEDNĚ 

Máš v sobě novinářského ducha? 

Chceš být součástí studentského časopisu? 

      Pojď psát pro Drink! 

Pro bližší informace nás kontaktuj na DRINK@GYM.MILEVSKO.CZ nebo vyhledej někoho z redakce. 

Předplaťte si tištěný Drink na celý školní rok! 

Kupon a více informací na straně 13 

 

Píšeš? Kreslíš?  

Máš dobré  

nápady? 

 

Jestli si na to troufáš, přidej se k nám. 

Nebo nás prostě čti. Vždy dvakrát za tři měsíce. 

inzerce 

N A  P O S L E D N Í  C H V Í L I  

Maturitní ples 4.A. Byli jsme tam 

PLES ZA NÁMI, maturita čeká.  4x drink/kk 
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Jak vypadá ta střední škola? 
Jací jsou na ní učitelé? Jak 
probíhá výuka? Asi tak se ptají 
sami sebe žáci devátých tříd 
základních škol, kteří se právě 
v těchto dobách rozhodují, 

kterou střední školu si zvolí a 
na které stráví čtyři roky své-
ho studijního života. 

Burza škol, které se podrob-
ně věnujeme na stranách 8 a 
9, byla prvním bodem, který 
potencionální studenti navští-
vili. Druhý bod je samotné 
milevské gymnázium, které 
veřejnosti v listopadu nabídlo, 

aby si jej prohlédla. 

lákali na fyzikální a chemické 
pokusy.  

Nechyběl ani oblíbený pokus 
se sopkou na stole a štěkají-
cím vodíkem. 

KAREL KREML 

Studenti při dni otevřených 
dveří návštěvám ukázali, jak 
probíhá výuka, prezentovali 
vybavení počítačové učebny, 
vytvořili mikroskopické prepa-
ráty v laboratoři biologie a  

Den otevřených dveří lákal studenty do školy  
V praxi si vyzkoušeli, jaké to je být studentem milevského gymnázia 

8,85 x 4 

MIKROSKOPOVALI, sledovali chemické pokusy a nejen to.  drink/kk 

Za dva roky budou státní 
maturity už naostro. 

 Letošní 2.A a sexta si popr-
vé vyzkouší, o čem je řeč. 
Maturitní ročník 2012 čekají 
tři povinné zkoušky z českého 

jazyka a literatury, cizího jazy-
ka, matematiky, informatiky  
nebo občanského a společen-
skovědního základu. Následují 
tři nepovinné zkoušky.  

„Ve třídě nám o tom ještě 
nic neříkali. Docela mě to 
štve,“ stěžoval si Drinku Pavel 
Čech z 1.A.  

Další názory na státní matu-

rity naleznete na straně 12. 
KAREL KREML 

Státní maturity:  
Nic moc o nich nevíme 

14 3 

2 

Jánošík, slavný to slovenský 
zbojník, který bohatým bral a 
chudým dával.  

Nyní se nám představuje ve 
filmu režírovaném dvojicí 
Kasia Adamik a Agniesz-

ka Holland, kteří se pokusili 
poodhalit o tomto legendami 
opředeném mladíkovi další 
detaily z jeho života.  

Příběh o proměně vojáka 
Rákoszihovy armády ve vůdce 
zbojnické skupiny je natočen 
v krásné české, slovenské a 
polské přírodě, v níž se větši-
na 140 minutového filmu 

odehrává. Pochvalu si rovněž 

ka příliš nezaujmou.  
Stejně tak příběh diváky do 

děje nevtáhne a z kina budou 
možná odcházet lehce znu-
děni.  

VOJTĚCH PROKOP 

zaslouží hudba, ale to je bo-
hužel vše. 

Kromě nevýrazného výkonu 
hlavního představitele Václava 
Jiráčka sráží bodíky dolů i rá-
doby akční scény, které divá-

Jánošík filmové kritiky nepřesvědčil 
Další z českých filmů, který se do paměti diváka nezapíše tak, jak by měl 

V průběhu října se na pulty 
obchodů dostala v pořadí již 
šestá deska oblíbené němec-
ké kapely Rammstein.  

Okolo jejich alba bylo dost 
vzruchu již před jejím vydá-

ním, neboť klipem k songu 

Pussy s pornografickými prvky 
si pozornost rozhodně získali. 
Co ale potěší, je fakt, že celé 
album se nese v duchu jejich 
dosavadní tvorby a na CD 
nechybí ani opravdové hitov-

ky, například hned úvodní 
Rammlied.  

Během více než 45 minut se 
tedy nudit nebudete. Střídání 
melodických a naopak pro-
gresivních písniček zajišťuje 
velkou pestrost.  

Co dodat, Pestré a zábavné 
CD si koupi rozhodně zaslou-
ží.  

VOJTĚCH PROKOP 

Rammstein: Liebe Ist Für Alle 
Německá kapela opět překvapila své fanoušky 

 
 

Co bylo to další? 

 Nikol Brčáková 
 
Erekce. 

 Mgr. Jana Slámová 
 
Já ti to ukážu Niki... 

 Ondřej Kálal 
 

VÝŽBLEPTEK  

   ČÍSLA 

 

8,85 x 4 

OSTUDNÉ HODNOCENÍ 50% dostal Jánošík na severu CSFD.cz  centrum.cz 

NOVÉ CD německé skupiny 
Rammstein s kontroverzním kli-
pem k písni Pussy.   bontonland.cz 

Projekt Mladé fronty Dnes 
Studenti čtou a píší noviny 
oslovil naši školu i letos. Stu-
denti mají možnost do MF 
DNES přispívat a také je zdar-
ma odebírat. Avšak způsob 

rozdělování novin, který se na 
gymnáziu zavedl už minulý 

rok, se některým čtenářům 
zdá nešťastný. Noviny se jim 
totiž do rukou dostanou až 
odpoledne. 

„Noviny bych si daleko raději 
přečetla ráno. A to samozřej-

mě jen v dobu, kdy to mám 
povolené. Tedy o přestáv-
kách,“ postěžovala si Ivana 
Kolínská ze sexty. 

„Žáci jsou kromě novin roz-
ptylováni řadou věcí, které do 
školy nepatří. Noviny rozdané 
ráno k tomu přispívaly,“ infor-
moval Drink ředitel školy 
Evžen Jiroušek. 

Celé vyjádření ředitele na-
leznete na straně 13. 

KAREL KREML 

Chceme noviny číst ráno, říkají studenti 

IF O PROJEKTU Studenti čtou a píší 
noviny jsme vás informovali už 
minulý rok.  iDNES.cz 

4,2 x 3,35 
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Několikaměsíční zkušenost 
s rozdáváním novin před za-
čátkem vyučování a násled-
ným počínáním žáků vedla 
k tomuto rozhodnutí. Žáci 
jsou rozptylováni řadou věcí, 

které do školy nepatří. Noviny 
rozdané ráno k tomu přispíva-
ly. Bohužel je v každé třídě jen 
několik žáků, jejichž výsledky 
a studijní strategie umožňují 
např. i předání novin ráno. 
Jejich strategie však říká, že 
pokud se ve škole zkoncent-
rují na školní práci, pak získají 
jednak předpoklad dobrých 

výsledků a jednak mnoho 

dová, volné kapacity si chce-
me nějak zaplnit.“  Na oplátku 
nabízím poradenskou pomoc 
školy žákům, kteří ještě nevě-
dí, že jisté činnosti se mají 
konat na místech a v časech 

k tomu určených. Existuje-li 
žák, který ve škole chce po-
slouchat hudbu, hrát fotbal a 
třeba číst noviny, ale součas-
ně si na páteční a sobotní 
večery, na tréninky a 
k novinám bere učebnice  a  
dělá domácí práce, nechť se 
obrátí na výchovné poradce. 
Pomoc mu jistě neodmítnou. 

EVŽEN JIROUŠEK 

volného času mimo školu, kdy 
se mohou věnovat svým oblí-
beným činnostem, včetně 
čtení novin. To je hlavní dů-
vod, proč se noviny vydávají 
až v době poledních přestá-

vek. Lze učinit jeden slib 
(netýká se nižšího gymnázia): 
Třída, kde  bude nadpoloviční 
většina žáků s vyznamenáním 
a nikdo s dostatečnou, bude 
další pololetí dostávat noviny 
už ráno. Za sebe i profesory 
děkuji Drinku za vyslání vcelku 
zřejmého signálu: „Práce 
v hodinách je málo, není moc 

náročná, duševní zátěž poho-

Žáci jsou rozptylováni, napsal Drinku ředitel  
Vyjádření ředitele školy k vydávání deníku MF DNES po poledních hodinách 

inzerce 

Studentský časopis Drink vychází na milevském gymnáziu již druhým rokem. Studentský časopis Drink vychází na milevském gymnáziu již druhým rokem. Studentský časopis Drink vychází na milevském gymnáziu již druhým rokem. Studentský časopis Drink vychází na milevském gymnáziu již druhým rokem.     

    Staňte se i vy jeho spokojeným předplatitelem!Staňte se i vy jeho spokojeným předplatitelem!Staňte se i vy jeho spokojeným předplatitelem!Staňte se i vy jeho spokojeným předplatitelem!    

PŘEDPLATNÉ STUDENTSKÉHO ČASOPISU 

Jméno 

……………………………………………………... 

Třída 

……………………………………………………… 

Podpis: 

Zatrhni: 

Roční předplatné (5 čísel, 20 Kč,-) 

Půlroční předplatné (2 čísla, 10 Kč,-) 

 

Díky před-

platnému 
nejen že za-

platíte méně, 
ale také se 

nikdy nestane, 
že by se na vás 

nedostalo. Časo-

pis si vždy jedno-
duše vyzvednete 

ve školní prodejně. 

Vyplněný kupon odevzdejte s patřičnou částkou 
ve školní prodejně. O prodeji budete informováni. 

Kusů jednoho čísla: 1   2   3   4 

Už první úspěch zazname-
nali sportovci na středoškol-
ském atletickém poháru Cor-
ny při okresním kole v Písku. 
Tým dívek vybojoval první 
místo, chlapci získali příčku 

druhou.  
Holky tedy měly šanci repre-

zentovat naši školu na kraj-
ském kole v Táboře. Z šesti 
zúčastněných družstev obsa-
dily druhé místo. Gratulujeme. 

 

Jako odměnu za účast v 
projektu Lišky žáci tercie zís-
kali v říjnu jednodenní exkurzi 
do Národního parku Bavorský 

roslavu Foglarovi. 
 
Šesté místo obsadily v listo-

padu naše  dívky na okresním 
kole SŠ ve volejbalu. 

KAREL KREML 

les. Den strávili v Domě Hanse 
Eisenmanna, středisku národ-
ního parku. 

Týden na to terice společně 
se sekundou navštívily bese-
du v městské knihovně o Ja-

Akce a úspěchy, to jsou tři uplynulé měsíce 
Holky reprezentovaly na atletickém poháru, tercie navštívila Bavorský les 

730 zn. vč. m. 
+ fotka s popisem 

JAKSI TAKSI SI NENECHALI UJÍT ANI NAŠI 

8,85 x 4 

VÍTĚZNÝ TÝM děvčat na krajském kole v táboře.  web školy 

 

NA KONCERT kapely 
Jaksi Taksi, která 
vystoupila na konci 
října v píseckém Diva-
dle Pod čarou, dorazili 
i někteří studenti z 
milevského gymnázia. 
Náhodou to byli právě 
oni, Hanka Bendová, 
Lenka Hrychová a 
jejich kamarád Tomáš 
Hrych, kteří měli mož-
nost zazpívat si se 
svou oblíbenou kape-
lou přímo na pódiu 
před davem fanoušků. 
V prostorách divadla 
byla jako obvykle 
hlava na hlavě a at-
mosféra při koncertu 
se nesla v pohodovém 
duchu. drink/kk 
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Ministerstvo školství připra-
vuje model Státní maturity již 
od roku 1997. Uzákoněna 
byla v roce 2004 s tím, že 
bude spuštěna ve školním 
roce 2007/08.  

V červnu roku 2007 násle-
dovalo odložení na rok 2010 
a letos jsme se dočkali další-
ho posunutí, tentokrát o rok. 
Pochybuji, že v soukromém 
sektoru by komukoliv prošlo, 
aby na nějakém projektu pra-
coval 12 let a za tuto dobu 
prohospodařil několik set 
milionů korun. Ovšem tady se 

jedná o státní zakázku, takže 

strantů na tento web zavítalo 
a vyzkoušelo si své znalosti?  

Dle mého názoru jen ti, kteří 
následně zjistili, že jim 
„přidělená“ inteligence nedo-
sahuje valné úrovně. Většinu 

odpůrců tvoří „ovce“, které 
ani nevědí, co státní maturita 
obnáší.  

Jdou za ostatními, protože 
bouřit se proti systému je 
přeci cool.  

Zřejmě již budu maturovat 
po novu. Pokud neuspěji, ne-
budu nadávat na špatně při-
pravenou zkoušku, ale budu 

nadávat jen sám sobě.  

proč státní kasu neprovětrat? 
Testy státní maturity budou 
mít stejnou kvalitu v roce 
2010 jako v roce 2015.  

Každý návštěvník interneto-
vého serveru novamaturita.cz 
má možnost vyzkoušet si 
všechny testy, které budou 
součástí státní maturity. Vy-

vstává otázka, kolik demon-

Cirkus státní maturita 
Aneb nezáleží na tom, co je dobré, ale kdo víc křičí 

Neustále odkládaní, změny, 
úpravy a nejistoty. To vše jen 
umocňuje obecný strach stu-
dentů ze státních maturit. 

Bohužel se nad zájmy stu-
dentů staví zájmy politické, a 

tak se každá dosud připravo-
vaná verze státních maturit 
smetla ze stolu a odložila se 
na neurčito.  

Letos se státní maturity ne-
dočkáme. A kdo ví, jestli příští 
rok ano. Osobně jsem pro a 
doufám, že mě jednou čeká, 
neboť jde o zlepšení úrovně 
studia v českém školství. Ko-

nečně by tedy mohlo dojít na 

turita je pro nás, studenty 
gymnázií velké plus.  

Naopak největší mínus spat-
řuji v tom, že studenti v po-
statě nevědí, na čem jsou 
protože i když už to vypadá, 

že maturity budou, změní se 
vláda a vše je jinak, což je 
špatně. 

Jak vyplývá z naší ankety, 
nevědomost ohledně maturit 
se netýká jen maturantů, ale i 
studentů z nižších ročníků. 

Můžeme proto jen doufat, 
že se jednou dočkáme a naše 
maturita bude mít úroveň, 

která ji náleží. 

to, že maturitu budou mít lidé, 
kteří na ní budou mít. 

Dnes je tomu tak, že stu-
dent na gymnáziu, ať má sebe 
víc učení a odmaturuje, je na 
stejné úrovni, jako jiný stu-
dent z odborné školy, jenž 
měl učivo a maturitu o mnoho 
lehčí.  

Proto myslím, že státní ma-

Ano státní maturitě! 
Absolventi gymnázií jsou na tom stejně, co absolventi učilišť.  To je dobře? 

Komentář 
 

 
 

zástupce  
šéfredaktora  

Drinku  
Karla Kotrby 

Komentář 
 

 
 
 

redaktora  
Drinku 

Petra Lebedy 
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1.1.1.1.    Sleduješ vývoj státních maturit?Sleduješ vývoj státních maturit?Sleduješ vývoj státních maturit?Sleduješ vývoj státních maturit?    

2.2.2.2.    Jaký máš názor na státní maturity?Jaký máš názor na státní maturity?Jaký máš názor na státní maturity?Jaký máš názor na státní maturity?    

PAVEL ČECH 1.APAVEL ČECH 1.APAVEL ČECH 1.APAVEL ČECH 1.A    
1. Vývoj státních maturit 

vůbec nesleduji. 
2. Ve třídě nám o tom 

ještě nic neříkali. Do-
cela mě to štve. 

MARKÉTA ŘÍHOVÁ 2.AMARKÉTA ŘÍHOVÁ 2.AMARKÉTA ŘÍHOVÁ 2.AMARKÉTA ŘÍHOVÁ 2.A    
1. Nové maturity samo-

zřejmě sleduji. 
2. Docela se na ní těším, 

určitě to za zkoušku 
bude stát. 

MICHAL KOTHERA sepMICHAL KOTHERA sepMICHAL KOTHERA sepMICHAL KOTHERA sep    
1. Docela se o ně zají-

mám. 
2. Ulehčí maturitu nám 

gymplákům a zvednou 
jejich úroveň. 

JAN ŠINDELÁŘ 3.AJAN ŠINDELÁŘ 3.AJAN ŠINDELÁŘ 3.AJAN ŠINDELÁŘ 3.A    
1. Nic moc o nich nevím. 
2. Nějaká výhoda? Žád-

ná. Nevýhoda? Všech-
no. Nic víc k tomu 
nejde dodat. 

BÁRA MIKŠOVSKÁ 2.ABÁRA MIKŠOVSKÁ 2.ABÁRA MIKŠOVSKÁ 2.ABÁRA MIKŠOVSKÁ 2.A    
1. Vývoj státních maturit 

sleduji jen občas. 
2. Pořád se odkládají. 

Nikdo si nemůže být 
jistý, jak to bude. 

MÍŠA MÁLKOVÁ 1.AMÍŠA MÁLKOVÁ 1.AMÍŠA MÁLKOVÁ 1.AMÍŠA MÁLKOVÁ 1.A    
1. Ty maturity mě vůbec 

nezajímají. 
2. Ve škole nám o stát-

ních maturitách nic 
neřekli, mohli by začít. 

TOMÁŠ PATERA sexTOMÁŠ PATERA sexTOMÁŠ PATERA sexTOMÁŠ PATERA sex    
1. Moc to nesleduji, ale 

tohle téma mě zajímá. 
2. Sice by náš ročník měl 

maturovat, ale určitě 
se to zase odloží. 

JIŘÍ VOLF sepJIŘÍ VOLF sepJIŘÍ VOLF sepJIŘÍ VOLF sep    
1. Něco málo o nich vím. 

Zrovna na nás je bu-
dou zkoušet.  

2. Myslím, že to pro nás 
z gymplu bude lehčí. 

Účelně jsme se nezaměřili na maturitní ročníky. Jednak bychom se dočkali neuveřejnitelných 
odpovědí, jednak jsme chtěli vědět, co o státních maturitách vědí ti, kterých se přímo netýká. 

KAREL KREML, PETR LEBEDA 

Ptali jsme se vás na státní maturity 

2,5 x 3 

2,5 x 3 

2,5 x 3 

2,5 x 3 

2,5 x 3 

2,5 x 3 

2,5 x 3 

2,5 x 3 



 

Drink ● číslo 2 ročník 2 ● září - listopad 2009  

O B R A Z E M  P Ř Í M O  

Drink ● číslo 2 ročník 2 ● září - listopad 2009  www.gymnazium.milevsko.cz drink@gym.milevsko.cz 6 11 

 

PRÁCE U STADIONU POKRAČUJÍ 

Zaslechl jsem na chodbách různé zprávičky a 
šeptačky o tom, že redakce drinku, tím pádem 
i já, si slušně vydělává na výnosech z časopisu. 
No co na to říct? Je-li někdo tak naivní a před-
stavuje si psaní Drinku jako něco, na čem se 
dá vydělat, je vedle.  

Symbolických pět korun za Drink je v podsta-
tě náklad na papír a tisk. Nikdo z redakce není 
a ani nebude placen, vše probíhá na úrovni 
dobrovolnosti. Ze strany čtenářů jsme pod 
neustálým tlakem, že se zmiňujeme málo o 
škole, o dění v ní. Některé třídy jako by se 
snad snažily být dotčeny, že jim je věnována 
malá pozornost.  

Na to můžu říct jen, že těžko se dá vyhovět 
všem. Práce v Drinku není jenom psaní, je to 
kolektivní spolupráce lidí, kteří si ukrajují vlast-
ního času.  

Za sebe můžu říct, že to dělám rád. Kritiku 
lidí beru, ale nekonstruktivní kritika je k niče-
mu, a jestli se někomu něco na Drinku nezdá a 
myslí si, že by mu mohl něco dát a pomoct 
mu, může nám dát vědět.  

Stačí přejít od slov k činům a přesvědčit se 
na vlastní kůži, že psát do školního časopisu a 
všem se zavděčit je nemožné… 

6,6x3,6 

6,6x3,6 

DO NÁRODNÍHO PARKU se díky účasti v projektu Lišky 
začátkem října vydali studenti z tercie.  tercie 

FOTBAL si při tělocviku v říjnu společně zahráli i Lukáš 
Tájek a Lukáš Hrych ze sexty.  drink/kk 

CORNY středoškolský atletický pohár. I letos se ho 
zúčastnili naši. Na snímku Bára Mikšovská.  web školy 

ŠACH MAT 

Gymnázium Písek Gymnázium Písek Gymnázium Písek Gymnázium Písek ----    Dovoluji si vám předsta-
vit druhý film dvou mladých, nadějných reži-
sérů z píseckého gymnázia, Tomáše Lygy 
(3.A) a Vojty Černého (septima).  
„Co se Šachmatu týče, první návrh na scénář 
byl sepsán během hodiny českého jazyka. 

Nápady se hrnuly jedna radost, a protože už 
jsem měl jasnou představu, co kdo bude 
kde hrát, nebyl problém psát role lidem pří-
mo na tělo. Natáčení několika minutové scé-
ny vám zabere přibližně celé odpoledne. Ve 
střižně jsme strávili dobrý tři týdny v kuse, 
dennodenně. Pokud vám z toho nezačne 
hrabat, odvádíte špatnou práci. Terka Kubíč-
ková jako první měla tu čest zkouknout náš 
film předběžně a napsat recenzi,“ uvádí Tom 

Lyga. Celý příběh má poměrně poutavou 
pointu a vskutku mimořádný závěr. Myslím, 
že i vzhledem k technickým a hereckým 
možnostem ukázali, že přece jen i jako 
amatérská dvojice něco zvládnou. Naprosto 
oceňuji, že si jako žánr vybrali drama. Každý 
s jejich možnostmi by sázel na jistotu a po-
koušel by se lidi rozesmát trapnými sketchi a 
komediemi. U dějové stránky příběhu si ne-
mohu dovolit prozradit mnoho, aniž bych 
neprozradila pointu. Mohu vám slíbit napjetí, 

akci a také to, že budete mít v hlavě hluboko 
zavrtaného brouka.  

TEREZA KUBÍČKOVÁ, TOMÁŠ LYGA, ŠEJKR 
Odkaz najdete u nás na Facebooku. 

Drink není  

výdělečný podnik! 

12,1 x 5,8 

6,6x3,6 

drink/kk 



 

Jak dlouho učíte na našem Jak dlouho učíte na našem Jak dlouho učíte na našem Jak dlouho učíte na našem 
gymnáziu? Jaká byla vaše gymnáziu? Jaká byla vaše gymnáziu? Jaká byla vaše gymnáziu? Jaká byla vaše 
předchozí působiště?předchozí působiště?předchozí působiště?předchozí působiště?    

 Učím tu asi 10 let. Předtím 
20 let na ISŠT Milevsko 

 

    Kterých vzdělávacích institucí Kterých vzdělávacích institucí Kterých vzdělávacích institucí Kterých vzdělávacích institucí 
jste absolventkou? Jak vzpo-jste absolventkou? Jak vzpo-jste absolventkou? Jak vzpo-jste absolventkou? Jak vzpo-
mínáte na svá studentská mínáte na svá studentská mínáte na svá studentská mínáte na svá studentská 
léta?léta?léta?léta?    

 Filosofická fakulta Masary-
kovy univerzity v Brně. To byla 
nejhezčí část mého života. 
Žádné zásadní problémy ne-

mezi základní a vyšší úrovní.  
 

    Jaká je podle vás úroveň vyja-Jaká je podle vás úroveň vyja-Jaká je podle vás úroveň vyja-Jaká je podle vás úroveň vyja-
ddddřřřřoooovvvváááánnnníííí    ssssttttuuuuddddeeeennnnttttůůůů    zzzz    ččččeeeeššššttttiiiinnnnáááář-ř-ř-ř-
ského hlediska?ského hlediska?ského hlediska?ského hlediska?    

 Chvilku se navzájem po-

slouchejte a odpovíte si sami. 
 

    Na závěr nějaká rada studen-Na závěr nějaká rada studen-Na závěr nějaká rada studen-Na závěr nějaká rada studen-
tům.tům.tům.tům.    

 Učte se, učte se, učte se. 
Hlavu nemáte jenom na to, 
aby vám nepršelo do krku. 

KAREL KOTRBA 

byly.  
 

Jaký je váš názor na odklad Jaký je váš názor na odklad Jaký je váš názor na odklad Jaký je váš názor na odklad 
státní maturity? Myslíte, že za státní maturity? Myslíte, že za státní maturity? Myslíte, že za státní maturity? Myslíte, že za 
rok se na ní něco změní? Kde rok se na ní něco změní? Kde rok se na ní něco změní? Kde rok se na ní něco změní? Kde 
vidíte její klady a kde naopak vidíte její klady a kde naopak vidíte její klady a kde naopak vidíte její klady a kde naopak 

zápory?zápory?zápory?zápory?    
 Nesouhlasím s odkladem. 

Myslím si, že za rok bude situ-
ace "čím dál tím stejná". Mys-
lím, že pro studenty je státní 
maturita lepší. Jsou srovnatel-
né požadavky ve státní části. 
Zatím nevidím smysl ve volbě 
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Mgr. Drahoslava Křížová:  
„Hlavu nemáte jen na to, aby vám nepršelo do krku“  
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V minulém dílu jsme si řekli 

něco málo o nejrozšířenější 
herní technologii Java ME. 
Dnes se podíváme na několik 
dalších. Velký boom zažívá 
v posledních měsících platf-
forma firmy Apple, kterou 
používá u své vlajkové lodě 
Apple iPhone 3G.  

Vysoké hardwarové mož-
nosti telefonu spolu s open-

source operačním systémem 
lákají tisíce vývojářů, kteří se 
snaží se svými méně či více 
podařenými kousky udělat 
díru do světa.  Navíc se firmě 
Apple podařil takřka nemožný 
kousek, kterým je nejen 
v mobilně herním bussinesu 
potlačení pirátství. Hry do 
telefonu totiž nedostanete 
jiným způsobem, než že je 

p o c t i v ě  z a k o u p í t e 
v Applestore. Nezanedbatelný 
fakt je ale i to, že ceny jsou 
nastaveny na velmi přijatelné 
hranici. Dokonce ani za nej-
kvalitnější kousky nezaplatíte 

třeba poker, ale když vyjde 

nějaká zajímavá hra, tak jí 
vyzkouším.“ Lída Bernotová 
reagovala podobně. „Hry na 
mobilu hraju především, když 
se nudím. Co se týče žánrů, 
vedou rozhodně arkády a 
akční hry, protože se chci u 
hry odreagovat a ne přemýš-
let. Nedá se ale říct, že bych 
sledovala, jaké novinky vychá-

zejí. Už několik týdnů hraju 
Maria a asi to tak i na dlouho 
zůstane,“ řekla studentka ze 
3.A. Mobilní hráči se najdou i 
mezi maturanty. „Hry na mo-
bilu moc nehraji, ale když už 
nějakou zapnu, vydržím u ní 
dlouhou dobu. Nejvíc mě baví 
závodní hra, kterou mam 
v telefonu už tři roky a hraju ji 
neustále dokola,“ řekla matu-

rantka z oktávy Kateřina 
Šťastná. 

Ne každého ale mobilní hry 
baví. Důkazem je Dominika 
Vacková. „Hry na mobilu ne-
hraju, především proto, že na 
to nemám čas a taky mě to 
nebaví. Občas jsem sice něja-
kou hru zkusila, ale žádná mě 
nezaujala,“ podělila se o své 

dojmy s Drinkem patnáctiletá 
studentka milevského gymná-
zia. 

VOJTĚCH PROKOP 

více než sto korun.  
Tím se pomalu dostáváme 

k N-Gage 2.0. Zpočátku na-
dějný projekt firmy Nokia po-

malu ale jistě ztroskotává 
právě na vysokých cenách. 
Finský výrobce mobilních tele-
fonů již uvažuje jeho zrušení. 
Tím bychom za sebou měli 
přehled nejpodstatnější pře-
hled platforem mobilních her.  
A co na to studenti našeho 
gymnázia? Jaké mobilní hry 
hrají nejraději? Několika z nich 
jsme se zeptali. 

„Na svém telefonu hraji ta-
kové ty oddechovky, při kte-
rých člověk zabije dlouhou 
chvíli,“ informoval student 
septimy Tomáš Kreuzer. 
„Nejradši si zahraju karty, jako 

Studenti a hry 
Co si myslí studenti milevského gymnázia o mobilních hrách? 

GRAFIKA her pro iPhone je na vynikající úrovni.  piratexxl.cz 

Postřeh 
 

 
 
 

redaktora  
Drinku  

Vojtěcha Prokopa 

R O Z H O V O R  N A  P O K R A Č O V Á N Í  

drink/kk 

Vystudovaná škola 
Filozofická fakulta v Brně 
 
Aprobace 
Český jazyk 
Hudební výchova 
 
Na milevském gymnáziu 
10 let 
 
Předchozí zkušenost 
ISŠT Milevsko, 20 let 



 

Úterý, devět hodin dopoled-
ne. Trochu poprchává a já se 
setkávám s Viktorem Dupa-
čem před „družbou“, aby-
chom se připojili ke zbylým, 
kteří přijeli o hodinu dřív z 

Milevska. Z budovy Discokom-
plexu už je slyšet hluk. Z dálky 
vidíme mnoho nohou, které 
kmitají od stolu ke stolu, jen 
aby se jejich majitelé mohli 
dozvědět něco víc o škole, 
která se jim zalíbila.  

Procházíme „skladištěm 

práce. První nával studentek 
si beru na starost já. Je to 
těžká škola? Jací jsou učitelé? 
Co dojíždění? Jako starý par-
dál odpovídám na všemožné 
otázky. I na ty, které se ško-

lou mají pramálo společného. 
Náš pohled upoutala slečna 

s hadem omotaným kolem 
krku. Lákala tak ke své škole 
zvídavé lidi, každý se ho dotý-
kal a byl nadšený.  

My jsme hada nepotřebovali. 
KAREL KREML 

škol“ a hledáme tu naší. Co 
stůl, to projektor a mnoho 
letáků.  

Snad úplně na konci velkého 
prostoru vidíme známé tváře. 
Michal Kothera a Martin 

Fleischmann právě nastavují 
projekci internetových strá-
nek. Petr Barda nám s úsmě-
vem od ucha k uchu uvolňuje 
místo vedle sebe (to ještě 
netušil, jaké překvapení ho za 
pár hodin čeká na parkovišti) 
a my se pouštíme rovněž do 
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Burza škol v Písku: Studenty zajímal Drink 
Každoročně se do píseckého Discokomplexu Jih nastěhují stán-
ky všech škol z okolí, aby si z nich potencionální studenti mohli 
vybrat. Nechybělo ani zastání milevského gymnázia. 
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Připomněli 
jsme si  
17. listopad 

SVÁTEK. Jana Slámová při zapalo-
vání svíčky.  drink/kk 

17.11.1989 se v Praze se kona-
la pokojná demonstrace studentů 
při příležitosti 50. výročí student-
ských manifestací v Protektorátu 
Čechy a Morava na počátku druhé 
světové války. Po počátečních 
proslovech na Albertově a kladení 
květin a svíček na Vyšehradě se 
průvod vydal směrem na Václav-
ské náměstí, byl však zastaven na 
Národní třídě pořádkovou policií a 
násilně rozehnán. To následně 
vedlo k rozsáhlým protestům 
studentů a veřejnosti proti česko-
slovenskému komunistickému 
režimu. Následovala Sametová 
revoluce a nastolení demokracie.  

WIKIPEDIA.ORG 
DRINK. Když už došly otázky týkající se školy, holky se rády nechaly vyfotit s Drinkem. Líbil se. 3x drink/kk 

PROJEKCI měli na starosti Michal Kothera a Martin Fleischmann. 

MASKOT ŠKOLY v nafialovělé košili Viktor Dupač. 


